
PROTOKÓ  Nr 71-15/2005Ł
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gda skań , które 
odby o si  ł ę w dniu 18 pa dziernika 2005 rź ., o godz. 14.00 w sali nr 003 - Nowy Ratusz, 
przy ul. Wa y Jagiello skie 1 w Gda sku.ł ń ń

Obecni:  wg  za czonych  list  obecno ci,   łą ś które  stanowi  za cznik  nr  1,ą łą  
za cznik nr 2, za cznik nr 3 do protoko u.łą łą ł

Na stan  siedmiu (7) cz onków Komisji, w posiedzeniu uczestniczy o  ł ł sze ciuś  (6),  czyli 
by o quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.ł

Radna Zofia Gosz – nieobecna- usprawiedliwiona- delegacja ST. Petersburg

Posiedzeniu przewodniczy  radny Kazimierz Koralewski -  Przewodnicz cy  Komisjił ą  
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gda ska. ń

Po otwarciu obrad i powitaniu zebranych poinformowa , e:ł ż

Porz dek obrad Pa stwo Radni otrzymali do skrytek wą ń  terminie regulaminowym, projekt 
porz dku stanowi za cznik nr 4 do protoko u. ą łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.ę ń
Po sporz dzeniu porz dku obrad wp yn y jeszcze  nast puj ce  projekty  uchwa y wą ą ł ęł ę ą ł  
sprawie:

1) udzia u  Gminy  Miasta  Gda ska  w  projekcie  „ rodkowo-wschodnioeuropejskał ń Ś  
sie  fortyfikacyjna – druk nr 1640.ć

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem przedmiotowego projektu uchwa y – druk nrń ę ł  
1640 do porz dku obrad i rozpatrywanie go w punkcie nr 2 ?ą

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie- 4 g osami za.ż ł ę ł ś ł

2) zmiany uchwa y w sprawie uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rok 2005 –ł ż ń  
druk nr 1641.

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj cie przedmiotowego projektu uchwa y – druk nrń ę ł  
1641 do porz dku obrad i rozpatrywanie go w punkcie nr 4 ?ą

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie- 4 g osami za.ż ł ę ł ś ł



3) zmieniaj cej uchwa  Rady Miasta Gda ska w sprawie zwolnienia od podatku odą łę ń  
nieruchomo ci  budowli,  budynków lub ich cz ci  oraz  gruntów w zwi zku zś ęś ą  
utworzeniem nowych miejsc pracy – druk nr 1642.

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj cie przedmiotowego projektu uchwa y – druk nrń ę ł  
1642 do porz dku obrad i rozpatrywanie go w punkcie nr 5 ?ą

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie- 4 g osami za.ż ł ę ł ś ł

4) zmieniaj cej uchwa  Rady Miasta Gda ska w sprawie zwolnienia od podatku odą łę ń  
nieruchomo ci budowli, budynków lub ich cz ci oraz gruntów po o onych wś ęś ł ż  
obszarach obj tych specjaln  stref  ekonomiczn  na terenie miasta Gda ska –ę ą ą ą ń  
druk nr 1643

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj cie przedmiotowego projektu uchwa y – druk nrń ę ł  
1643 do porz dku obrad i rozpatrywanie go w punkcie nr 6 ?ą

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie- 4 g osami za.ż ł ę ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem ń ę nast puj cego porz dku obradę ą ą  
w dniu dzisiejszym:

1. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  utworzeniał  
lapidarium  na  terenie  Parku  Akademickiego  w  Gda skuń  
-  druk nr 1630.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

2. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  udzia u  Gminył ł  
Miasta Gda ska w  projekcie  „ rodkowo-wschodnioeuropejska sień Ś ć 
fortyfikacyjna – druk nr 1640

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

3. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG w  sprawie  uchwalenia  Planuł  
Inwestycyjnego Miasta Gda ska na lata 2006-2010 - ń druk nr 1637.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

4. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zmiany uchwa y wł ł  
sprawie  uchwalenia  bud etu  miasta  Gda ska  na  rok  2005ż ń  
– druk nr 1641.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań
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5. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  zmieniaj cej  uchwa  Radył ą łę  
Miasta Gda ska w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomo ciń ś  
budowli,  budynków  lub  ich  cz ci  oraz  gruntów  w  zwi zku  zęś ą  
utworzeniem nowych miejsc pracy – druk nr 1642.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

6. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  zmieniaj cej  uchwa  Radył ą łę  
Miasta Gda ska w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomo ciń ś  
budowli,  budynków  lub  ich  cz ci  oraz  gruntów  po o onych  węś ł ż  
obszarach obj tych specjaln  stref  ekonomiczn  na terenie miastaę ą ą ą  
Gda ska – druk nr 1643ń

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

7. Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

Porz dek zosta  przyj ty jednog o nie – 4 g osami za.ą ł ę ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Przechodzimy do punktu 1 porz dku posiedzenia.ę ę ą

PUNKT – 1
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie utworzenia lapidarium nał  
terenie Parku Akademickiego w Gda sku -  druk nr 1630.ń

Pani Alicja Wieczorek – przedstawiciel Referatu Kultury
Zreferowa a  przedmiotowy projekt  uchwa y  –  ł ł druk nr 1630 stanowi za cznik nr 5 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.ę ę
Poniewa  nie ma g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ż ł ł

Ustalenia : Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie utworzenia lapidarium na terenie Parku Akademickiego w Gda sku, zawartymń  
w  druk nr 1630 ?

G osowanie:ł

Komisja jednog o nie – 4 g osami - pozytywnie zaopiniowa a przedmiotowy projekt uchwa y,ł ś ł ł ł  
zawarty w druku nr 1630.
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Opinia Nr 71-15/393/88/2005 stanowi za cznik nr 6 do protoko u.łą ł

PUNKT – 2
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  udzia u  Gminy  Miastał ł  
Gda ska w projekcie „ rodkowo-wschodnioeuropejska sie  fortyfikacyjnań Ś ć  
– druk nr 1640

Pani  Gra yna  Pilarczyk  –  Dyrektor  Parku  Kulturowego  Fortyfikacji  Miejskich  „Twierdzaż  
Gda sk”ń
Zreferowa a przedmiotowy projekt uchwa y  ł ł – druk nr 1640 stanowi za cznik nr 7 dołą  
protoko uł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Poniewa  nie ma g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ż ł ł

Ustalenia : Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie  udzia u Gminy Miasta Gda ska w projekcie  „ rodkowo-wschodnioeuropejskał ń Ś  
sie  fortyfikacyjna, zawartym w druku nr 1640?ć

G osowanie:ł

Komisja 3  –  g osami  za,  przy  0 g osach przeciwnych i   1  g osie  wstrzymuj cym  si  -ł ł ł ą ę  
pozytywnie zaopiniowa a przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty  w druku nr 1640ł ł .
Opinia Nr 71-15/394/89/2005 stanowi za cznik nr 8 do protoko u.łą ł

PUNKT – 3
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  uchwalenia  Planuł  
Inwestycyjnego Miasta Gda ska na lata 2006-2010 - druk nr 1637.ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Referuj c  przedmiotowy  projekt  uchwa y  –  ą ł druk  nr  1637 stanowi  za cznik  nr  9  dołą  
protoko u,ł  powiedzia  m.in.:ł

Prosz  Pa stwa.ę ń
Wieloletni Plan Inwestycyjny  po raz  pierwszy  w tym roku jest  ca kowicie  powi zany zeł ą  
strategi  rozwoju Gda ska, czyli niejako wynika z zada  na o onych strategicznie na miastoą ń ń ł ż  
mi dzy rokiem 2005- 2015. na podstawie  strategii  rozwoju miasta  i  zg oszonych tematówę ł  
inwestycyjnych  w  bazie  powsta  tzw.  program  zamierze  inwestycyjnych.  Pa stwoł ń ń  
otrzymali cie ten program jako dodatkowy materia  do uchwa y i tu s  wymienione wszystkieś ł ł ą  
zamierzenia  inwestycyjne,  które  powinno  zrealizowa  miasto  w  latach  2010-2015,  abyć  
zrealizowa  cele strategii.ć
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Na poziomie strategii zosta y utworzone i opracowane programy operacyjne, które stanowił ą 
polityk  rozwoju miasta realizuj cy strategi  i z nich wynikaj ce zadania inwestycyjne i toę ą ę ą  
jest w a nie ten plan. Plan zamierze  obejmuje oko o 450 zada  do realizacji inwestycyjnychł ś ń ł ń  
od ma ych po najwi ksze,  i  z  tego planu wynika Wieloletni Plan Inwestycyjny,  który odł ę  
zesz ego roku staram si  ustabilizowa . W tym momencie ten plan jest bez wi kszych zmian,ł ę ć ę  
o których zaraz powiem, emanacj  poprzedniego planu a jednocze nie zosta  powi zany z eą ś ł ą  
strategi .ą

Tegoroczny plan zosta  podzielony merytorycznie na zespo y zada :ł ł ń
• Zadania kontynuowane, które s  realizowane,ą
• Zadania zaprogramowane, które b d  rozpocz te,ę ą ę
• Programy inwestycyjne,
• Wykupy terenów pod zadania. Pojawi y si  w tej chwili du e kwoty na wykupy, bo wł ę ż  

tym roku zbilansowali my potrzeby terenowe oraz inne wydatki maj tkowe. Te inneś ą  
wydatki maj tkowe obejmuj  wk ady gminy do ró nego rodzaju przedsi wzi , typuą ą ł ż ę ęć  
spó ki prawa handlowego, inne wydatki maj tkowe,ł ą

• Wykaz zada  do zaprogramowania – za cznik nr 4, bardzo wa ny wykaz. Obejmujeń łą ż  
on  wszystkie  te  zadania,  dla  których  nale y  w  najbli szych  latach  przygotoważ ż ć 
dokumentacj .ę

Nak ady w latach planu wynosz  1.930.000.000 milionów z otych, z czego sodki z bud etuł ą ł ż  
miasta  wynosz  760.000.000  z .  dotacje,  subwencje  790.000.000  z .  finansowanieą ł ł  
pozabud etowe 380.000.000 z . Finansowanie pozabud etowe obejmuje wp aty i mo liwo ciż ł ż ł ż ś  
realizacyjne  inwestorów  prywatnych,  którzy  realizuj  inwestycje  miejskie,  przy  okazjią  
realizacji swoich celów. 

Nak ady inwestycyjne w poszczególnych latach planu  od 386.000.000 –  po 461.000.000 wł  
roku 2009. Takie s  roczne bud ety zaplanowane na najbli sze 5 lat.ą ż ż

Nak ady wed ug róde  finansowania: rodki w asne gminy, rodki pozyskiwane ze ródeł ł ź ł ś ł ś ź ł 
unijnych, oraz ze róde  pozabud etowych. ź ł ż

Struktura  róde  finansowania:  31%  globalnie  w  ca ym  tym  5  letnim  planie  –  Uniaź ł ł  
Europejska, rodki w asne miasta ok. 40%, inwestycje obce, czyli realizowane na rzecz miastaś ł  
z obcych kapita ów – 14%, wp aty inwestorów zewn trznych , np. lokalne inicjatywy – 2% ił ł ę  
inne inwestycje, które s  realizowane wspólnie przez miasto z innymi partnerami – ok. 6%,ą  
spó ki miejskie- finansowanie ok. 1%. ł

Nak ady  wed ug  programów  operacyjnych,  43%  program  „Gda sk  Szerokiej  Drogi”,ł ł ń  
33% program „Sportowy Gda sk”, i w granicach 3, 4 do 7% pozosta e programy: programń ł  
„Bezpieczny  Gda sk”  –  7%,  „Lepiej  Mieszka  w  Gda sku”  –  4%,  „Wykszta conyń ć ń ł  
Gda szczanin” - 2%, program „Inwestuj w Gda sku” - 3%.ń ń

Podsumowanie projektów, które zosta y z o one i na które uzyskali my dofinansowanie, tzn.ł ł ż ś  
od punktu  1-6 projekty  maj  podpisan  umow ,  poza  Gda skim Projektem Komunikacjią ą ę ń  
Miejskiej,  który  zosta  zatwierdzony  przez  ekspertów,  natomiast  z  Ministerstwa  do  dniał  
dzisiejszego nie otrzymali my informacji o podj tej decyzji, chocia  dzisiaj up ywa termin jejś ę ż ł  
podj cia przez Ministra Gospodarki. cznie jest to kwota 221.000.000 z . w projektach, któreę Łą ł  
w tej chwili s  gotowe do realizacji, b d  s  w fazie przetargu. ą ą ź ą
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W inwestycjach miejskich musimy te  wlicza  spó ki skarbu gminy. Mamy dwie takie spó ki,ż ć ł ł  
to jest  Zak ad Utylizacyjny i Gda ska Infrastruktura Wodoci gowo Kanalizacyjna.  Zak adł ń ą ł  
Utylizacyjny przygotowa  projekt za 190.000.000 z . –  budowa nowoczesnego sk adowiska ił ł ł  
sortowni  odpadów,  przy  dofinansowaniu  140.000.000 z .  GIWK  opracowuje  pocz tkowoł ą  
przygotowany w naszym wydziale, potem przekazany do GIWK projekt wodno- ciekowy naś  
kwot  501.000.000 z . i tu musz  Pa stwu powiedzie , e w ostatnim tygodniu otrzymali myę ł ę ń ć ż ś  
ju  potwierdzenie  z  Komisji  Europejskiej  o  zarejestrowaniu  tego  wniosku,  czyli  jakbyż  
pierwszy  stopie  zosta  przekroczony,  w  tej  chwili  czekamy  na  potwierdzenie  gotowo ciń ł ś  
podpisania umowy na realizacj . Ten wniosek jest dofinansowywany na kwot  367.000.000z .ę ę ł  
Tak wygl daj  nak ady inwestycyjne globalnie. Gdyby my doliczyli  i spó ki, i  inwestycjeą ą ł ś ł  
miasta.  Prosz  Pa stwa,  w  roku  2008  -  jest  to  ponad  505.000.000 z .  w  roku  2009  –ę ń ł  
605.000.000 z .  rocznie  samych  nak adów  inwestycyjnych.  Przy  1.930.000.000 z .,  któreł ł ł  
b dzie  realizowa a  gmina  samodzielnie  uzyskujemy  2.620.000.000  z .  nak adówę ł ł ł  
inwestycyjnych w pi cioletnim okresie Wieloletnie Planu Inwestycyjnego. S  to podstawowe,ę ą  
g ówne strategiczne dane dotycz ce tego projektu.ł ą

G ówne elementy, w których nast pi y zmiany. Jak Pa stwu w zesz ym roku obiecywa em ił ą ł ń ł ł  
mówi em, tak podtrzymuj , starali my si  dotrzymywa  jak najmniejszych zmian w WPI,ł ę ś ę ć  

eby ustabilizowa  i uspokoi  coraz bardziej WPI. I tak. Cz  zada  z WPI wypad a, to sż ć ć ęść ń ł ą 
zadania, które zosta y zako czone, jak np. przebudowa ulicy S owackiego –  górny odcinek,ł ń ł  
droga  Jantarowa,  system  monitorowania  pojazdów,  budowa  Gimnazjum  -  Osowa,  Zespół 
Kszta cenia Podstawowego nr 17. ł

Cz  zada  zosta o  po czonych  w  tzw.  programy  inwestycyjne,  czyli  programęść ń ł łą  
inwestycyjny obejmuje grup  zada  realizowanych na przestrzeni lat bez wymieniania w WPIę ń  
poszczególnych zada . Natomiast, jakie to s  zadania, zawsze w za czniku nr 4 wida  nań ą łą ć  
podstawie  dokumentacji.   I  wiele  takich  rzeczy,  jak:   prowadzono program  budowy  sal 
gimnastycznych, wi c wprowadzili my ten program. Prowadzili my program modernizacjię ś ś  
boisk  szkolnych,  wi c  boiska  jako  poszczególne  zadania  wesz y  do  programu.  Budowaę ł  
basenów  przyszkolnych,  te  zlikwidowano  poszczególne  pozycje,  wprowadzono  go  doż  
programu inwestycyjnego. Programy inwestycyjne maj  za zadanie gwarantowa  rodki naą ć ś  
jakie  typowe dzia ania w nast pnych latach, eby nie dochodzi o do sytuacji przesuwaniaś ł ę ż ł  
zada  ju  zaplanowanych. ń ż

W cz ci np. odst piono od zada  z ró nych przyczyn. Rewaloryzacja muru dawnego zamkuęś ą ń ż  
krzy ackiego  ze  wzgl du  na  to,  e  posz o  to  zadanie  do  sprzeda y.  Zagospodarowanież ę ż ł ż  
obiektu przy Urz dzie Miejskim, bo wesz o do programu inwestycyjnego parku miejskiego,ę ł  
bo taki program si  pojawi . Na przyk ad zadania zwi zane z ochron  przeciwpowodziowę ł ł ą ą ą 
znalaz y si  programie ochrony przeciwpowodziowej, tak jak Potok Jasie , Potok Kowalski,ł ę ń  
kanalizacja w ul. Armii Krajowej. Czyli nie ma zada , które jakby by y wyrzucone ca kowicień ł ł  
z WPI. Takich zada  nie ma, natomiast uwzgl dniono szereg nowych zada  w WPI.ń ę ń

Zaczn  od programów inwestycyjnych. ę
Program budowy basenów przyszkolnych, boisk szkolnych, sal  gimnastycznych,  program 
przygotowanie terenu budowa stadionu pi karskiego Baltic Arena. St d program „Sportowył ą  
Gda sk” ma  te  33%, z  tym,  e  bardzo  istotna  uwaga.  Otó  Baltic  Arena,  jak  Pa stwoń ż ż ń  
przyjrzycie  si  w WPI,  finansowanie miasta  wynosi 63 miliony z otych na 350 milionówę ł  
za o onego  kosztu  tego  obiektu.  Gda ski  program  przeciwpowodziowy,  programł ż ń  
modernizacji,  budowy obiektów policji i  stra y  po arnej, program rewaloryzacji  zabytkówż ż  
sztuki  ogrodowej, program szaletów miejskich, wstydliwy  aczkolwiek niezb dny program,ę  
który trzeba  zrealizowa .  Program rewaloryzacji  wn trz  podwórzowych, program budowyć ę  
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1000 mieszka , program o ywienia ródmie cia, program rewitalizacji nabrze y Mot awy iń ż Ś ś ż ł  
program  budowy  cie ek  rowerowych.  Jeszcze  jest:  program  modernizacji  drogowychś ż  
obiektów in ynieryjnych, program poprawy bezpiecze stwa warunków na drogach, programż ń  
inkubator przedsi biorczo ci, i tu uwaga. Wprowadzono projekty realizowane przez jednostkię ś  
kultury  dotacje  inwestycyjne.  Dotychczas  by o to te  nie  wyja nione poniewa  jednostkił ż ś ż  
kultury mog  jedynie otrzymywa  dotacje na prowadzone zadania, natomiast nie mo emy ichą ć ż  
bezpo rednio umieszcza  w WPI. W zwi zku z powy szym wprowadzono pul  rodków pt.ś ć ą ż ę ś  
dotacje inwestycyjne. 

Zmiana na przyk ad nast pi a  w nazwie zadania budowa ul.  Gospody, dotychczas  by a toł ą ł ł  
droga zielona, budowa drugiej jezdni Gospody, wycofali my si  z programu budowy Drogiś ę  
Zielonej w tej chwili ze wzgl du na konieczno  doko czenia bada  i oceny  rzeczywistychę ść ń ń  
potrzeb dotycz cych tej drogi, poniewa  s  w tpliwo ci, co do sensowno ci jej kszta tu.ą ż ą ą ś ś ł

Inwestycje  w asne  w  zakresie  kultury.ł  To  jest  istotne?  dlaczego  to  rozdzielili my.ś  
Inwestycje w asne pomniki, to s  w a nie tego typu jak lapidarium i inne rzeczy, które gminał ą ł ś  
samodzielnie wykonuje. Tak, e to s  wa niejsze zmiany jakie zasz y w WPI. Przyspieszonoż ą ż ł  
par  obiektów  i  tutaj  sobie  trzeba  jasno  powiedzie ,  jak  budowa  szko y  na  Uje cisku,ę ć ł ś  
przyspieszono na  przysz y  rok.  Przy pieszyli my  rozbudow  cmentarza  na  ostowicach.ł ś ś ę Ł  
Wynika to z prostego faktu, wed ug oblicze  i aktualnych danych, za dwa lata praktycznieł ń  
zabraknie  miejsc  grzebalnych  na  tym  cmentarzu  i  musimy  natychmiast  przyst pi  doą ć  
rozbudowy tego cmentarza, to by o pó niej planowane, ale musimy to przyspieszy  a to jestł ź ć  
kwota ok. 12 milionów z otych cznie z wszystkimi robotami. ł łą

Przerwany  zosta  program  budowy  cie ekł ś ż  rowerowych  z  prozaicznej  przyczyny. 
Ko czymy program zwi zany z GEFM i przygotowa  chcemy wspólnie z Sopotem i Gdyniń ą ć ą 
projekt aglomeracyjnego programu budowy cie ek, na który chcemy zabezpieczy  rodki wś ż ć ś  
ramach puli  wojewódzkiej, rodki unijne na budow  cie ek w ramach ca ej  aglomeracji,ś ę ś ż ł  
oczywi cie  z  podzia em  na  miasta,  ale  tu  musimy  mie  przynajmniej  dwa  lata  czasu,ś ł ć  
poniewa  najwcze niej rodki pojawi  si  w 2008 roku.  ż ś ś ą ę

To by by y najwi ksze zadania, które zosta y  przesuni te w czasie. Przesuni te jeszcze sł ę ł ę ę ą 
zadania, które bezwzgl dnie b d  finansowane z funduszy  Unii Europejskiej, na przyk adę ę ą ł  
doko czenie budowy ul. Marynarki Polskiej, ul. Wilków Morskich i ul. Dokerów, to jest takań  
p tla w Nowym Porcie, która jest niejako ukoronowaniem modernizacji Marynarki Polskiej,ę  
Ale znów, rodki b dziemy mieli dopiero w 2008 roku, wi c wcze niej rozpoczynanie tegoś ę ę ś  
projektu niejako nie mia oby sensu, bo nie uzyskamy dofinansowania do tego projektu. ł

Generalnie projekt tego WPI, jak Pa stwo zauwa yli cie jest nastawiony na maksymalizacjń ż ś ę 
pozyskania rodków unijnych i maksymalizacj  tego efektu d wigni gospodarczej dla miasta.ś ę ź  
Je eli by si  to uda o, jest to ponad dwa miliardy, sze set milionów z otych wprowadzone doż ę ł ść ł  
gospodarki miejskiej. Dzi kuj .ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
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Czy ten Wieloletni Plan Inwestycyjny zosta  uzupe niony o te inwestycje, które tutaj mamy,ł ł  
czy po prostu to, to co wcze niej mieli my zatwierdzone wypad o a teraz mamy inne?ś ś ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
To jest to, co jest tutaj. Je eli Pani Radna porówna z poprzednim Planem Inwestycyjnym, toż  
tak, jak mówi em. Inwestycje nie wypadaj , one czasami s  gromadzone w pewne pule, lubł ą ą  
s  przesuwane, natomiast adna inwestycja nie wypad a w sensie zlikwidowania jej w ogóle zą ż ł  
WPI.

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
To rozumiem,  e  je eli  tu  nie  jest  zapisana,  to zabrak o rodków, jest  taki przejazd podż ż ł ś  
tunelem ulic  Pomorsk  bardzo zagro ony, gdzie mia o by  jego obni enie, i on mia  byą ą ż ł ć ż ł ć 
pi ty rok robiony i ja go nie widz .ą ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
To zadanie jest w realizacji. Przetarg by  og oszony, z tym, e przetarg zosta  przez samychł ł ż ł  
uczestników oprotestowany tak, e si  te firmy nawzajem powycina y i teraz b dzie drugi razż ę ł ę  
og aszany  przez  ZDIZ,  ale  to  zadanie  jest  w  realizacji,  ono jest  pt.  modernizacja  ulicył  
Pomorskiej od ul. Grunwaldzkiej do Subis awa.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Chcia bym do Komisji zwróci  si  z pewnym wnioskiem. W za czniku nr 2, w programieł ć ę łą  
„Sportowy  Gda sk” zadanie  modernizacja  stadionu  pi karskiego Lechia.  Stadion tren  jestń ł  
stadionem wielofunkcyjnym, ja optowa  bym za tym, eby w nazwie nie by  zapis „stadionł ż ł  
pi karski”, tylko „stadion wielofunkcyjny”.ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Jest to nazwa programu inwestycyjnego. Stadion przy ul. Traugutta jest stadionem rozpisanym 
na 5 lat i jak Pa stwo przejdziecie do za cznika nr 4 na str. 1, pozycje od 7 do 11 –  to sń łą ą 
zadania na te 5 lat planu, które s  przewidziane w ramach rozbudowy stadionu pi karskiego,ą ł  
czy stadionu Lechii.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wysoka  Komisjo.  Doskonale  rozumiem  plan  Prezydenta,  który  zmierza  do tego, aby  tam 
poszerzy  p yt  boiska kosztem bie ni lekkoatletycznej i w ten sposób zmienia si  funkcjć ł ę ż ę ę 
tego stadionu, stad rozumiem, e zmiana w nazwie projektu jak gdyby w a ciwie determinujeż ł ś  
cel tej modernizacji.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Proponowa bym  Panie  Przewodnicz cy  pytanie  to  skierowa  do  MOSiR,  poniewa  onił ą ć ż  
przygotowuj  program funkcjonalno- u ytkowy.ą ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Przygotuj  formaln  poprawk  do tego projektu planu w tym zakresie, bo je eli mo emyę ą ę ż ż  
zainterweniowa , to w a nie na tym etapie, bo pó niej b dzie za pó no.ć ł ś ź ę ź

Czy  s  jeszcze  jakie  uwagi  ze  strony  cz onków  Komisji  do  przedstawionego  projektuą ś ł  
uchwa y?  Osobi cie  chcia bym,  eby my  ten  projekt  zaopiniowali,  oczywi cie  zeł ś ł ż ś ś  
zg oszonymi z Pa stwa strony poprawkami, je eli takowe b d . Otrzyma em od Pani Radnejł ń ż ę ą ł  
Zofii Gosz,  wnioski i uwagi do projektu uchwa y –  druk nr 1367 i do planu zamierzeł ń 
inwestycyjnych na lata 2006-2015, stanowi  za cznik nr 10 do protoko u.ą łą ł
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Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa. Mam kilka ogólnych uwag. Otó  pozwoli em sobie przynie  par  planów,ę ń ż ł ść ę  
które uchwalali my. Móg bym cytowa , jak w niektórych przypadkach zmienia o si  nasześ ł ć ł ę  
nastawienie do niektórych inwestycji, móg bym pokaza  uchwa , gdzie na przyk ad ulicał ć łę ł  
Jana Paw a II zapisana by a w planie, z czego w 2005 roku by o milion z otych, 2007 –  6ł ł ł ł  
milionów nak adów  a w 2008 roku by o planowane zako czenie. Pó niej przestawiono teł ł ń ź  
zadania poza te terminy i to by a uchwa a, my my tego nie uchwalili, kto  w Urz dzie Miastał ł ś ś ę  
z  urz dników  samowolnie  zmieni  uchwa  Rady  Miasta.  Ja  wola bym  dowiedzie  się ł łę ł ć ę 
dlaczego j  zmieniono i kto j  zmieni . Natomiast tego nie zrobiono, tego nie zrobiono, to mnieą ą ł  
ma o interesuje, bo je eli jest uchwa a Rady Miasta, s  plany przygotowane wieloletnie wł ż ł ą  
formie uchwa , to trzymajmy si  wtedy planów a je eli nie, to trzeba wyst pi  z uchwał ę ż ą ć łą 
uchylaj c  tamte niewykonane zadania. ą ą

Tak bym to widzia . Je eli Urz d Miasta widzi, e to inaczej trzeba robi , to ja nie bardzoł ż ą ż ć  
wiem  dlaczego.  Na  przyk ad,  postulowa em  od  dwóch  czy  trzech  lat,  eby  skoro  ulicł ł ż ę 
Obro ców Wybrze a mamy zabudowa , to trzeba zrobi  druga jezdni , o tym mówili my iń ż ć ć ę ś  
trzeba mie  na to pieni dze. No teraz w ko cu te pieni dze, w tym palnie si  znalaz y nać ą ń ą ę ł  
2006-2007 rok,  ale  przecie  nale a o  to  przewidzie ,  e  Leclerk  musi  budowa  i  ulicaż ż ł ć ż ć  
Obro ców Wybrze a musi by  poszerzona, bo przecie  to jest wielka inwestycja i jako  nień ż ć ż ś  
mog em si  z tym zadaniem dobi  a teraz okazuje si , e nagle trzeba to zrobi , tylko terazł ę ć ę ż ć  
przesuwamy, wstawiamy mimo, e radni mówi , e to jest konieczne itd. itd. ż ą ż

Nikt tego nie s ucha a potem stawia si  nas przed faktami dokonanymi i tak najpierw Alei Janał ę  
Paw a II nie robimy, bo nie robimy. Ja nie wiem dlaczego? Ulic  Obro ców Wybrze a radnił ę ń ż  
mówi  robi  na pot g . Teraz nikt nie mówi , eby robi , nagle mówicie, e robi . To ja sią ć ę ę ł ż ć ż ć ę 
k óc , wyst puj  z Klubu Platformy tylko dlatego, e te inwestycje zosta y odrzucone b dł ę ę ę ż ł ą ź 
nie uwzgl dnione, tak jak chocia by sprawa wyd u enia mola. Dla mnie, jako mieszka caę ż ł ż ń  
Gda ska  nie  wybudowanie  d u szego  mola  a  jednocze nie  chwytanie  si  za  budowń ł ż ś ę ę 
stadionu, który b dzie nam tylko jednorazowo s u y  do meczów na mistrzostwa Europy, to jaę ł ż ł  
za amuj  r ce, bo przecie  takie molo s u y ca e lato, ca  zim  dla mieszka ców, natomiastł ę ę ż ł ż ł łą ę ń  
mamy  jeszcze  do  wybudowania  hal  sportowo-widowiskow  na  granicy  Gda sk-Sopot,ę ą ń  
mamy do zrobienia stadion Lechii, to s  ogromne wydatki, tu trzeba bardzo du ych nak adów.ą ż ł  
Wobec  tego  chcia bym,  eby my  rozwa niej  do  niektórych  spraw  podchodzili.  Dostajł ż ś ż ę 
sygna y, e jest zlecenie na koncepcj  mola, ale ja nie widz , ono tutaj si  nie znajduje. Po coł ż ę ę ę  
wydawa  pieni dze na opracowanie koncepcji, skoro w tym planie mola do 2010 roku nie ma,ć ą  
a sama koncepcja ma wa no  raptem 2, czy 3 lata?ż ść

W zwi zku z  tym ja  bym bardziej  oczekiwa  konsekwencji  w dzia aniu,  konsekwencji  wą ł ł  
planowaniu. Je eli my mamy podnie  za czym  r k , to ja bym chcia  podnie  r k  zaż ść ś ę ę ł ść ę ę  
jak  logik .ąś ą

Wycofujemy  si  z  budowy  Zielonej  Drogi.  Zielona  Droga  jest  nies ychanie  wa na  dlaę ł ż  
aglomeracji gda skiej, tak jak tunel pod Martw  Wis , a ja go tu równie  nie widz . Wń ą łą ż ę  
poprzednich WPI  projekt  tunelu  mieli my,  teraz  go nie  mamy,  a  musimy  go w  planachś  
pokazywa ,  bo je eli  wyst pimy  do Unii  Europejskiej,  to  musimy  pokaza ,  e  my  sić ż ą ć ż ę 
staramy od d u szego czasu. Zielona Droga jest dla nas bardzo wa nym elementem yciał ż ż ż  
miasta,  bo musimy  udro ni  ten  dolny  taras  i  nie  mo emy  mówi ,  e  akurat  jest  namż ć ż ć ż  
potrzebny ten fragment na Gospody. Od Gospody a  przez Letniewo, tunelem powinien byż ć 
wyprowadzony  ci ki  transport  z  Portu  Gda skiego.  Ci ki  transport  z  Przeróbki  naęż ń ęż  
Warszaw  na ód . Wi c, je eli ju  co  planujemy, to b d my konsekwentni i powiedzmyę Ł ź ę ż ż ś ą ź  
tym radnym dlaczego to jest nie aktualne, to jest nie aktualne, bo si  to zmieni o itd. itd. ę ł

9



To s  moje uwagi do planistów tego WPI.ą

My my jako radni nask adali  tych wniosków, dostali my tutaj  znowu program zamierześ ł ś ń 
inwestycyjnych miasta Gda ska na lata 2006- 2015. No, bardzo pi knie, e miasto te sprawyń ę ż  
widzi, wiele tu s  rzeczy, które uwzgl dnia si  w przysz o ci. Tylko co z tych zamierzeą ę ę ł ś ń 
wynika?  Osobi cie  wola bym  wi kszy  porz dek,  wi ksz  staranno ,  je li  chodzi  oś ł ę ą ę ą ść ś  
planowanie, wykonanie b d  wyt umaczenie radnym, dlaczego to uwzgl dnili my, tego nieą ź ł ę ś  
uwzgl dnili my itd., a nie bo mamy znowelizowa  WPI a my tak go w ciemno uchwalamy,ę ś ć  
nie dbaj c o to, dlaczego co  nie zosta o uwzgl dnione, b d  zosta o przyj te, tylko mamyą ś ł ę ą ź ł ę  
wyt umaczenie, bo miasto si  z tego wycofuje, ale gdzie tu jest nasza godno , nasz honorł ę ść  
jako radnych? Ja uwa am, e jest to traktowanie radnych tylko jak maszynki do g osowania,ż ż ł  

eby  uchwalili  plan a  potem nie dbali  o jego realizacj .   Jest  to po prostu  jakby trochż ę ę 
godzenie w nasz autorytet. Dzi kuj  bardzo.ę ę
 
Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy. Z Pana wypowiedzi wywnioskowa em, e Pan by si  sk ania  do tego,ą ł ż ę ł ł  

eby  dzisiaj  przeg osowa  ten  projekt  uchwa y  dotycz cy  WPI.  Uwa am,  e  to  jestż ł ć ł ą ż ż  
przedwczesne, bo ja w mi dzyczasie zapozna em si  z wnioskiem, który z o y a do Komisjię ł ę ł ż ł  
Kole anka Radna Zofia Gosz, której dzisiaj nie ma, bo jest w delegacji. ż

Ten dokument uwa am, jest dosy  istotny, bo wnosi wiele uwag, na wiele rzeczy, na któreż ć  
nale a oby wys ucha  odpowiedzi ze strony Prezydenta. Teraz nie wiem, czy je eli b dzież ł ł ć ż ę  
Pan chcia  konsekwentnie pod g osowanie podda  ten projekt uchwa y, czy nie nale a obył ł ć ł ż ł  
tych wniosków przekaza  Panu Dyrektorowi, eby si  odniós  do tych uwag?ć ż ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Mo emy mie  te same w tpliwo ci, które s  wyartyku owane przez Pani  Radn  na pi mie,ż ć ą ś ą ł ą ą ś  
mo emy te sprawy podnosi , s  tu zg oszone sprawy, które interesuj  nas wszystkich, czyż ć ą ł ą  
wiele z tych spraw. 

Natomiast  nie b d  ukrywa ,  e  moje nastawienie do tego planu jest  na dzie  dzisiejszyę ę ł ż ń  
negatywne. Ja rozumiem, e WPI jest to zrównowa ony pewien system, chocia by kwotowoż ż ż  
program, czy zbiór projektów, które maksymalnie wykorzystuj  zdolno ci finansowania przezą ś  
miasto  i  ingerencja  z  naszej  strony  mo e  zburzy  t  równowag  a  zatem  jest  to  dosyż ć ą ę ć 
delikatna materia  i  gdyby my my mieli  co  z  tego WPI  wyj  a  co innego w o y ,  toś ś ąć ł ż ć  
wymaga oby  to  troszk  pracy  a  nie  da  si  tego  zrobi  tutaj  w  godzin  na  dzisiejszymł ę ę ć ę  
posiedzeniu Komisji.

Wobec tego rozumiem, e  mo emy mie  wniosek do Prezydenta o poczynienie pewnychż ż ć  
zmian,  mog  to  by  sugestie  naszej  Komisji,  mo emy  zg osi  wniosek  do  Prezydenta.ą ć ż ł ć  
Prezydent mo e a  nie  musi  tego wniosku zaakceptowa ,  w zwi zku z  tym musimy tutajż ć ą  
wyrazi  swoj  wol , czy pozytywnie opiniujemy ten projekt, czy  negatywnie. Chcia bym,ć ą ę ł  

eby cie Pa stwo wyrazili swoje propozycje w tej sprawie, tzn. czy przesuwamy ten tematż ś ń  
jeszcze na nast pn  Komisj , bo z tego co wiem, specjalna sesja na temat WPI odb dzie się ą ę ę ę 
10 grudnia.

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Uwa am, e musimy jeszcze odby  jedno posiedzenie w sprawie samego WPI.ż ż ć
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Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Uwa am równie , e powinni my odby  jeszcze jedno posiedzenie w temacie WPI. My jakoż ż ż ś ć  
Komisja sk adali my wnioski do bud etu na 2006 rok, powielamy te wnioski z roku na rok,ł ś ż  
by y to wnioski inwestycyjne, ale do dnia dzisiejszego nie otrzymali my odpowiedzi, wi c doł ś ę  
tego te  musimy si  odnie . Liczy em na to, e w dniu dzisiejszym otrzymam odpowiedż ę ść ł ż ź 
dlaczego te  wnioski nie uzyska y  akceptacji  Pana Prezydenta a  zatem nie znalaz y  si  wł ł ę  
przedstawianym WPI. 

Wobec powy szego mam dylemat, bo te wnioski, które sk adamy, w wielu przypadkach s  toż ł ą  
na przyk ad moje wnioski, które od siedmiu lat zalegaj . Nie b d  tutaj ich przytacza , aleł ą ę ę ł  
chyba  by o  z  siedem  wniosków,  aden  z  tych  wniosków  nie  zosta  uj ty  w  tym  WPIł ż ł ę  
dotychczas.  Praktycznie mieli my mo liwo  wys ucha  tylko tych propozycji,  które Panś ż ść ł ć  
Dyrektor relacjonowa , w g ównych projektach, które nam s  znane.ł ł ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Prosz  Pa stwa. Zbiorcza odpowied  na Pa stwa wnioski w zasadzie jest gotowa. Jeszczeę ń ź ń  
wyja niamy szczegó y, bo to jest przygotowane, z tym, e ja nie jestem upowa niony, ja nieś ł ż ż  
mam  mo liwo ci  odpowiadania  na  pytanie  dlaczego dana  inwestycja  nie  znalaz a  si  wż ś ł ę  
Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. Ja tu wyja niam Panu Radnemu, e  urz dnicy nie sś ż ę ą 
upowa nieni do tego, eby decydowa  o tym, które inwestycje wejd  lub nie do WPI. Myż ż ć ą  
mo emy decydowa  jedynie i wskazywa  ród a finansowania i mo liwo  finansowaniaż ć ć ź ł ż ść  
inwestycji  i  prowadzi  t  czysto ksi gow  rachunkowo . Natomiast  mam przygotowaneć ą ę ą ść  
odpowiedzi i je eli Pa stwo jeste cie zainteresowani, to mog  zapozna , z tym, e mówi ,ż ń ś ę ć ż ę  
ten materia , jeszcze  do jutra bym prosi  o cierpliwo , bo tam pewne rzeczy  musz  był ł ść ą ć 
wyczyszczone, bo le zosta y wprowadzone i tu jest  odpowied  na to zapytanie, które by oź ł ź ł  
skierowane.

Natomiast  je li  mog  odpowiedzie  Panu Radnemu Nowakowi, bo niestety  te  zarzuty  sś ę ć ą 
powiedzia bym troszeczk  demagogiczne. Aleja Jana Paw a II od ul. Hynka. Problem polegał ę ł  
na niestety bardzo niech tnej wspó pracy kontrahenta niemieckiego, który jest w a cicielemę ł ł ś  
tego  terenu.  Z  nami  ZDiZ  ju  wielokrotnie  ju  zaprasza  na  spotkania,  jest  kolegaż ż ł  
Aleksandrowicz, który te  prowadzi  te negocjacje, my musimy wykupi  tam ok. 8 tysi cy mż ł ć ę 2 

terenu brakuj cego w planie zagospodarowania do prawid owego rozwi zania tego. ą ł ą

Natomiast Niemcy non stop opó niaj  spotkania dotycz ce zagospodarowania ul. Hynka. To,ź ą ą  
ze zadanie zosta o przesuni te, to nie dlatego, ze nie chcemy realizowa , bo by y na to rodki.ł ę ć ł ś  
Nie mamy fizycznych prawnych mo liwo ci realizacji,  dopóki nie b dzie porozumienia zż ś ę  
w a cicielem terenu, czyli Niemieck  Grup - Korporacj  Pasa Startowego i tu jest problem,ł ś ą ą ą  
który  nas  najbardziej  boli,  je li  chodzi  o  Hynka,  i  dlatego  ten  czas  zostawili my  naś ś  
procedowanie tych zmian, eby to doprowadzi  do ko ca, bo mieli my to wcze niej w planie,ż ć ń ś ś  
ale nie dali my rady i zmusi  ich do tej rozmowy.ś ć

Obro ców Wybrze a. Prosz  zwróci  uwag , e Obro ców Wybrze a,  5 milionów, bo 4ń ż ę ć ę ż ń ż  
miliony  na  Obro ców  Wybrze a  i  milion  na  komisariat,  jest  to  wp ata  Leclerka.  Pozań ż ł  
modernizacj  skrzy owania Ch opska, Obro ców Wybrze a - ta wplata gotówkowa wchodzią ż ł ń ż  
dodatkowo na realizacj  tej ulicy i dlatego ona jest w czona, poniewa  te rodki s  na toę łą ż ś ą  
konkretnie przeznaczone.

Je li chodzi o molo na Zaspie. Wyja niam jedn  rzecz.  My my przyst pili rzeczywi cie,ś ś ą ś ą ś  
wykonujemy w tej chwili studium mo liwo ci dla mola na Zaspie budowy przystani, zarównoż ś  
dla bia ej floty, jak i przystani dla jachtów. Na pewno nie powstanie tam marina, czyli portł  
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jachtowy wielosezonowy, bo jest  to praktycznie technicznie zbyt drogie, natomiast  istnieje 
mo liwo  budowy przystani tzw. sezonowej, która funkcjonuje w okresie letnim. Natomiast,ż ść  

eby  to  wszystko  przej  musimy  w  tej  chwili  przej  skomplikowan  procedurż ść ść ą ę 
zatwierdzania przystani morskiej Zaspa. To znaczy jest przepis dotycz cy brzegów i portów,ą  

e dopóki to molo nie b dzie mia o statusu przystani morskiej, to Urz d Morski nie wyraziż ę ł ą  
zgody na jakiekolwiek przebudowy pod katem cumowniczym, i to dokona  Sopot i w tej chwilił  
my  uzgadniamy  z  Urz dem  Morskim,  w  najbli szym  czasie  Pa stwo  dostaniecie  doę ż ń  
opiniowania uchwa  Rady Miasta o utworzeniu przystani morskiej Zaspa. Dopiero od tegołę  
momentu , to raz a dwa od momentu zako czenia prac tzw. batymetrycznych, zwi zanej zń ą  
analiz  przemieszczania si  rumoszu skalnego w przypadku budowli na brzegu i dopiero taą ę  
analiza okre li bezwzgl dnie, czy  jest mo liwe, w jakim zakresie, jak daleko, i jak to maś ę ż  
wygl da . Natomiast, ze nie ma tego w WPI. Prosz  Pa stwa. Ju  w zesz ym roku mówi emą ć ę ń ż ł ł  
i  b d  konsekwentnie  si  tego  trzyma ,  e  inwestycje,  które  nie  s  przygotowane  doę ę ę ł ż ą  
realizacji,  nie  b d  znajdowa y  si  w  WPI,   b d  znajdowa y  si  na  li cie  zada  doę ą ł ę ę ą ł ę ś ń  
programowania i to Pa stwa decyzja jest oraz oczywi cie Prezydenta, które inwestycje znajdń ś ą 
si  w za czniku          nr 4. Propozycja nasza jest, natomiast dalsze decyzje nale  doę łą żą  
Pa stwa. ń

Zielona Droga. Budowa odcinka Grunwaldzka do hali. Wst pnie zosta  wyliczona na kwotę ł ę 
120  milionów  z otych.  Pozwoli em  sobie  Pa stwu  przedstawi  map .  Odcinek  odł ł ń ć ę  
Grunwaldzkiej (pokaza a  na mapie),  to jest  120 milionów z otych, lub troch  poni ej 100ł ł ę ż  
milionów z otych w przypadku estakady. Poniewa  na skutek bada  prowadzonych dla tuneluł ż ń  
pod Pacho kiem, okaza o si , e posadowienie –  lokalizacja poziomu tego tunelu nie mo eł ł ę ż ż  
by  taka,  jak  by a  zak adana,  poniewa  na  wysoko ci  zak adanej  s  du e  warstwyć ł ł ż ś ł ą ż  
wodono ne, w zwi zku z czym jest konieczno  wyp ycenia tunelu, przez co zmienia si  teś ą ść ł ę ż 
i profil podej cia do Drogi Zielonej i ca a poprzednia koncepcja mówi ca o prowadzeniu drogiś ł ą  
w wykopie zaczyna by  dyskusyjna, poniewa  na tym krótkim odcinku (pokaza  na mapie)ć ż ł  
nie damy rady zej  z tak du ymi skosami w dó  do tunelowego przejazdu. To jest pierwszaść ż ł  
sprawa.

Druga sprawa, e w tej chwili ko czone s  badania nad zmian  stanów wodnych. Tam siż ń ą ą ę 
okazuje, e s  tak pot ne cieki wodne, e zag bienie tej trasy w g b tej drogi poni ejż ą ęż ż łę łą ż  
poziomu morza de facto, mo e powodowa  okre lone trudno ci potem w utrzymaniu a wr czż ć ś ś ę  
prowadzi  do niespodziewanego zalania tych tras, znajduj cych si  poni ej terenu. Natomiastć ą ę ż  
prowadzenie trasy na estakadach, które w mojej przynajmniej ocenie i niektórych fachowców 
jest  bardziej  ekonomicznym  rozwi zaniem  –  budzi  sprzeciw  mieszka ców  abianki  zeą ń Ż  
wzgl du  na mo liwo  ha asu,  który  powstaje  w  tym momencie.  Tak, ze  tu  nie  zosta aę ż ść ł ł  
od o ona,  czy  odrzucona  ta  trasa,  s  wykonywane  dalej  te  prace  studialne,  natomiast  jał ż ą  
chcia em wyja ni  pewne  rzeczy,  bo eby nie  wpisywa  do WPI  zada  na zasadzie  np.ł ś ć ż ć ń  
budowa drogi z Oruni do Sopotu. Chodzi o co? Je eli mamy budowa  drog , to konkretnie, odż ć ę  
danego miejsca do danego miejsca i o tym rozmawiamy a nie budujemy drog  od Oruni doę  
Sopotu po kawa ku i ca y czas mamy temat w WPI.ł ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Przepraszam. Je eli zaczniemy kontynuacj  hali, to co ju  dadz  protesty mieszka ców?ż ę ż ą ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Budowa drugiego pasa ul. Gospody jest ju  zaawansowana planistycznie, dokumentacyjnie iż  
to musi powsta , je eli hala ma ruszy  a  jak Pa stwo zauwa yli  przesun li my do 2008ć ż ć ń ż ę ś  
roku, realizacj  tej drogi, dlatego, ze uwa amy, ze ona b dzie potrzebna dopiero w 2008 roku. ę ż ę
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Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
To samo Nowa Spacerowa.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Natomiast Nowa Spacerowa, jak najbardziej ten etap (pokaza  na mapie) jest w tej chwili juł ż 
na etapie rozstrzygni tego przetargu, jest kwestia uprawomocnienia si , czyli ten drugi etapę ę  
(pokaza  na mapie), natomiast budowa tunelu jest ca y czas problematyczna, bo to jest kwestiał ł  
nak adów, rodków i mo liwo ci technicznych, ale wracaj c do Trasy Sucharskiego, bo toł ś ż ś ą  
jest jeszcze bardzo wa ny temat. Dla nas istotne i to jest umieszczone w WPI, jak Pa stwo siż ń ę 
przyjrzycie  jest  odcinek  Trasy  Sucharskiego  od  w z a  Lipce  na  nowo  projektowaneję ł  
Obwodnicy Po udniowej do mostu wantowego (pokaza  na mapie) jest on istotny ze wzgl duł ł ę  
na lokalizacj  terminala  kontenerowego i  tego zespo u  logistycznego (pokaza  na  mapie).ę ł ł  
Natomiast w tej chwili pracuje zespó  i b dzie opracowana koncepcja dla Trasy Sucharskiegoł ę  
od w z a  Lipce  do Marynarki Polskiej,  jako ca ej  trasy  cznie z  przepraw  przez  kanaę ł ł łą ą ł 
(pokaza  na  mapie),  dlatego,  e  ten  projekt  b dziemy  przygotowywali  ze  rodków Uniił ż ę ś  
Europejskiej. Natomiast musimy wszystkie dokumentacje, które wykona  Port a wykona  ichł ł  
chyba siedemna cie ró nych - scali  w jedna dokumentacj  i zaktualizowa  wszystkie. Dlaś ż ć ę ć  
nas priorytetem jest ten odcinek (pokaza  na mapie) i to musimy zrobi  dlatego, e Obwodnicał ć ż  
Po udniowa prawdopodobnie do 2010 roku stanie si  cia em a Dyrekcja Dróg Krajowych ił ę ł  
Autostrad da od nas budowy tego w z a (pokaza  na mapie) i w czenia si  cznikiem.żą ę ł ł łą ę łą  
Inaczej, powiedzieli, e wybuduj  nam ten w ze , jak my b dziemy mieli cznik. Jak nież ą ę ł ę łą  
b dzie cznika, to w z a nie b dzie. I to samo dotyczy tego w z a (pokaza  na mapie), tu nieę łą ę ł ę ę ł ł  
ma  tego  zaznaczonego,  ale  w ze  w  wi tym  Wojciechu  jest  dala  nas  te  w z emę ł Ś ę ż ę ł  
newralgicznym  i  te  wywalczyli my  to,  e  ten  w ze  powstanie,  ale  wi e  si  to  zż ś ż ę ł ąż ę  
wykupami gruntów i zmian  planu miejscowego dla tego terenu. ą

Oczywi cie  potem,  tak  jak  Pan  Radny  Nowak  powiedzia ,  potem  po czenie  Marynarkiś ł łą  
Polskiej z Tras  Sucharskiego i dalej Droga Zielona w tamt  stron  (pokaza  na mapie). Tak,ą ą ę ł  

e te etapy po kolei b dziemy realizowali.ż ę

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Spó dzielnia  na Zaspie  z o y a  ofert  przekazania  gruntów, eby  mo na by o rozwi zał ł ż ł ę ż ż ł ą ć 
system komunikacyjny. Oczekuj  od jakiego  czasu na odpowied  miasta i pytanie, czy Panę ś ź  
co  o tym wie i ten problem z firm  niemieck  by  mo e uda o by si  rozwi za ?ś ą ą ć ż ł ę ą ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Udziel  Panu Radnemu odpowiedzi, po zasi gni ciu informacji w tym wzgl dzie.ę ę ę ę

Natomiast chc  zapewni  Radnego Nowaka, e ulica Hynka nie jest odsuwana ze wzgl duę ć ż ę  
ró nych dzia a , po prostu mamy tak  skomplikowan  sytuacj . Nam te  zale y, eby to jakż ł ń ą ą ę ż ż ż  
najszybciej rozwi za . Widzimy ten problem i b dziemy go rozwi zywali.ą ć ę ą

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pana.  Dot d,  dopóki  nie  mieli my  uchwalonego  planu  zagospodarowaniaę ą ś  
przestrzennego Zaspy, to miasto mówi o, e nie ma planu i nic nie b dziemy robi  a jest juł ż ę ć ż 
pó tora roku, jak ten plan jest  i  je eli  by miasto mia o wol  remontu tej  ulicy,  to miastoł ż ł ę  
przecie  mo e wykupi  ten teren, ze wzgl dów rozwojowych, strategicznych miasta. Co tuż ż ć ę  
mo e  mie  do  powiedzenia  w a ciciel  niemiecki,  po  prostu  wykupuje  si  grunty,  ileż ć ł ś ę  
mieli my k opotów przy S owackiego, ile mieli my spraw w s dach i mogli my sobie z tymś ł ł ś ą ś  
poradzi  a tutaj nie mo emy sobie poradzi ? Ja bym chcia  wiedzie , kiedy miasto sk ada oć ż ć ł ć ł ł  
ofert  w a cicielowi tych gruntów, za ile, dlaczego nie dosz o do transakcji itd.? Dla mnie toę ł ś ł  
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jest za ma o przekonywuj ce. Je eli pada oferta ze strony spó dzielni a miasto nie wiadomo,ł ą ż ł  
czy podejmie rozmowy, czy nie podejmie. Kiedy  tu Radna Zofia Gosz mówi a, e ona maś ł ż  
upowa nienie od spó dzielni, eby miastu oferowa  tereny. Wi c ruszcie si  z t  spraw ,ż ł ż ć ę ę ą ą  
przecie  to jest ha ba dla miasta ta droga, przecie  to jest Aleja Jana Paw a II cznie z tymż ń ż ł łą  
targowiskiem, to targowisko powinno by  dawno zlikwidowane i uprz tni te.ć ą ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy s  jeszcze jakie  pytania?ą ś

Poniewa  nie ma,  proponuj  eby my odbyli  za  tydzie  posiedzenie  Komisji  i  wówczasż ę ż ś ń  
podj li  opini  do  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego,  wówczas  te  b dziemy  mielię ę ż ę  
odpowied  na  nasze  wnioski,  które  ju  przekazali my  do Pana  Prezydenta   w  miesi cuź ż ś ą  
wrze niu. Czy Pa stwo Radni wyra aj  na takie rozwi zanie zgod ? ś ń ż ą ą ę

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Zgadzam si ,  chcia em w a nie te  zaproponowa  takie  rozwi zanie.  Ja  osobi cie  swojeę ł ł ś ż ć ą ś  
uwagi do WPI z o  osobi cie na pi mie.ł żę ś ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Panie  Przewodnicz cy.  Prosi bym,  aby  radni  z o yli  swoje  uwagi  na  pi mie,  eby  mógą ł ł ż ś ż ł 
przekaza  do WPI  dal  Pana  Prezydenta.  Natomiast  s dz ,  e  na  posiedzeniu  za  tydzieć ą ę ż ń 
b dzie obecny Pan Prezydent Szpak i b dzie bezpo rednio mu przekaza  te uwagi.ę ę ś ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Szanowni Pa stwo Radni. Je li kto  chce, eby uwagi zosta y przekazane do Prezydenta, toń ś ś ż ł  
prosz  z o y  na pi mie i sporz dzimy wniosek do Pana Prezydenta. ę ł ż ć ś ą

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Nasze wnioski si  powtarzaj  co roku, my z o yli my je na pi mie, tak jak powiedzia  Panę ą ł ż ś ś ł  
Przewodnicz cy a nie mamy na nie odpowiedzi, wi c nie mo emy si  do tego ustosunkowa .ą ę ż ę ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie  Dyrektorze,  mo e  jeszcze  raz  powtórz ,  bo  by  mo e  si  nie  rozumiemy.  Otóż ę ć ż ę ż 
Komisja nasza z o y a we wrze niu do Pana Prezydenta wnioski do bud etu miasta Gda skał ż ł ś ż ń  
na rok 2006. To by y w wi kszo ci wnioski inwestycyjne,  czyli  by y to wnioski do WPI.ł ę ś ł  
Chcia bym, eby Pan zapozna  si  z tymi wnioskami, je li  Pan ich nie zna i odpowiedział ż ł ę ś ł 
nam na nast pnym posiedzeniu Komisji. Przekazuj  te  wniosek Pani Radnej Zofii Gosz.,ę ę ż  
która w dniu dzisiejszym jest nieobecna, bo jest w delegacji, z o y a ten wniosek na mojeł ż ł  
r ce, prosz  te  do tych wniosków si  ustosunkowa  i odpowiedzie  na nast pne posiedzenieę ę ż ę ć ć ę  
Komisji.

Profesor Witold Andruszkiewicz
Prosz  Pa stwa. ę ń
Pozwoli em sobie  przejrze  ten  program zamierze  na  lata  2006-2015. Ten plan  jest  takł ć ń  
skonstruowany, jakby Gda sk nie by  morsk  stolic  Pa stwa Polskiego. W ogóle tu nie mań ł ą ą ń  

adnego zwi zku z morzem. ż ą

Prosz  Pa stwa. ę ń

Przecie  my  jeste my,  zgodnie  z  decyzj  Transeuropejskiej  Komisji  Gospodarczej  ONZż ś ą  
pocz tkiem gigantycznej autostrady, która ma mie  dziesi  tysi cy kilometrów. Nas w teją ć ęć ę  
chwili kto  chce wmanewrowa  i zapomnie  o tym, e Gda sk jest w z em na III korytarzuś ć ć ż ń ę ł  
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transportowym, i Prosz  Pa stwa nic si  nie robi, no przecie  to ma by  najwi ksze centrumę ń ę ż ć ę  
turystyki morskiej. Ma by  pocz tek autostrady. Je li kto  by zapyta , od którego miejscać ą ś ś ł  
budujecie  autostrad ,  t  jedn  z  najwi kszych na wiecie,  no to w ogóle w adze  nic  nieę ę ą ę ś ł  
wiedz , tak jak dzieci, b dziemy skompromitowani. ą ę

Od siedemnastu  lat,jak g os wo aj cego na puszczy  wyst puj  i  w rozmowach z  Panemł ł ą ę ę  
Prezydentem, ale w ogóle nikogo to nie interesuje, e Gda sk jest morsk  stolic , e ma byż ń ą ą ż ć 
centrum morskiej turystyki, e ma by  g ówny w ze  zbudowany turystyczny na wej ciu naż ć ł ę ł ś  
autostrad , tymczasem miasto dopuszcza do tego, e autostrad  formalnie chce si  zaczynaę ż ę ę ć 
od wsi Rusocin, 20 kilometrów od Gda ska, powi zania z Portem Gda skim do Rusocina niktń ą ń  
nie przewiduje, korzysta oczywi cie z tego miasto Gdynia i w ostatnich gazetach maluj , ześ ą  
autostrada A-1 zaczyna si  od Gdyni. ę

Takie mamy w adze Prosz  Pa stwa a przecie  to wszystko mo na historycznie opisa , boł ę ń ż ż ć  
by em kiedy  u Niemców i oni mówi , e jakie  straszne pieni dze id  do Polski na to, ebył ś ą ż ś ą ą ż  
nie budowa  tej autostrady od Portu Gda skiego. To przecie  wszystko b dzie wymaga oć ń ż ę ł  
zbadania, bo to wszystko tak grubymi ni mi szyta niepowa na, nie wiem jak to nazwa , aleć ż ć  
miasto Gda sk nic nie przewiduje, adnego w z a morsko –  autostradowego, tak wy jakoń ż ę ł  
architekci, in ynierowie to wszystko widzicie. ż

Pukam we wszystkie miejsca, niestety zupe nie bez skutku, taka jaka  jest znieczulica i takał ś  
jaka  zwarta  zmowa,  ale  eby  Pan  Prezydent  tego  nie  rozumia  i  Panowie,  jako  jegoś ż ł  
pracownicy nie rozumieli? Przecie  was wyszydz  za par  lat, jak kto  kropnie, opublikuje toż ą ę ś  
wszystko, co si  dzia o, to b dzie wielka kompromitacja. Pan pokazuje, e 2015 nic si  nieę ł ę ż ę  
b dzie dzia o. Przecie  wy nie jeste cie pracownikami Gda ska, jako morskiej stolicy Polski.ę ł ż ś ń  
Je li tego nie rozumiecie, popatrzcie na Gdyni  jak si  rozwija, chocia  nie jest Polsk  stolicś ę ę ż ą ą 
morsk . Dzi kuj  bardzo.ą ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.  Za  tydzie ,  na nast pnym posiedzeniu  Komisji  zwrócimy  na ten tematę ę ń ę  
uwag  i wówczas wydamy opini  do tego WPI. Ju  teraz zapraszam Pa stwa Radnych naę ę ż ń  
nast pne posiedzenie.ę

Przechodzimy do nast pnego punktu obrad Komisji.ę

PUNKT – 4
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zmiany uchwa y w sprawieł ł  
uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rok 2005 – druk nr 1641.ż ń

Pani Maria Wojnarowska - Kierownik Referatu Planowania i Analizy Bud etowejż
Zreferowa a przedmiotowy projekt uchwa ył ł  –  druk nr 1641 stanowi za cznik nr 11 dołą  
protoko u. ł

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:
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Radny Marek Polaszewski- cz onek Komisjił
Nie ma przedstawicieli Wydzia u Gospodarki Komunalnej, do których chcia abym skierował ł ć 
to pytanie. Otó , je li chodzi o stron  finansowa, bilansow , o której Pani mówi a, to siż ś ę ą ł ę 
wszystko zgadza, bo lewa strona równa si  prawej. Natomiast widz , e rozbudowuje si  namę ę ż ę  
komórka Zarz d Transportu Miejskiego, kwoty na t  komórk  s  coraz wy sze, natomiastą ę ę ą ż  
biletu elektronicznego jak nie by o, tak nie ma. ł

Obracamy ju  kwotami znacz cymi w skali miasta, bo ja nie ukrywam, e jak bym chociaż ą ż ż 
zdoby  chocia by  te  70  tysi cy  z otych,  to  by yby  podjazdy  w  szkole  nr  61  dla  dziecił ż ę ł ł  
niepe nosprawnych, nie mówi c ju  o tym, e  dach przecieka,  okna wypadaj ,  po prostuł ą ż ż ą  
zapomniana szko a. To jest dla mnie miara porównywalna rodków finansowych, które mo nał ś ż  
by by o spo ytkowa  na bardziej potrzebne rzeczy. ł ż ć

Z niepokojem obserwuj  ruchy, które s  wykonywane wokó  tworzenia tego Zarz du. Czyę ą ł ą  
ju  mamy w tej chwili pe ne ob o enie tej komórki, czy jeszcze b d  nast pne, bo tworz c jż ł ł ż ę ą ę ą ą 
mieli my  usprawni  te  dzia ania  przy  jak  najni szych  kosztach  a  teraz  wiedz ,  eś ć ł ż ę ż  
zwi kszamy zatrudnienie o nast pne 15 osób.ę ę

Pani Maria Wojnarowska - Kierownik Referatu Planowania i Analizy Bud etowejż
Przeka e te uwagi do wydzia u merytorycznego, czyli do Wydzia u Gospodarki Komunalnej,ż ł ł  
jakie s  Pa stwa w tpliwo ci w tym zakresie.ą ń ą ś

Radny Czes aw Nowak- cz onek Komisjił ł
W rezerwie bud etowej mamy 50 tys. z . na Lechi  a do ko ca sezonu mamy jeszcze kilkaż ł ę ń  
spotka , czy to nie jest za ma o, chyba, ze b d  jeszcze jakie  zmiany?ń ł ę ą ś

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Dzi kuj  bardzo. ę ę
Nie widz  wi cej g osów, zamykam dyskusj  i przechodzimy do g osowaniaę ę ł ę ł

Ustalenia : Opinia Komisji

Wiceprzewodnicz cy piotr Dziką
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie zmiany uchwa y w sprawie uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rok 2005,ł ż ń  
zawartym w druku nr 1641?

G osowanie:ł

Komisja  jednog o nie  -  4  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1641ł .
Opinia Nr 71-15/395/90/2005 stanowi za cznik nr 12 do protoko u.łą ł

PUNKT – 5
Opiniowanie projektu uchwa y RMG zmieniaj cej  uchwa  Rady Miastał ą łę  
Gda ska  w  sprawie  zwolnienia  od  podatku  od  nieruchomo ci  budowli,ń ś  
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budynków lub ich cz ci oraz gruntów w zwi zku z utworzeniem nowychęś ą  
miejsc pracy – druk nr 1642.

Pan Alana Aleksandrowicz - Zast pca Dyrektora Wydzia u Polityki Gospodarczeję ł
Zreferowa  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  druk nr 1642 stanowi  za cznik nr 13 dołą  
protoko u.ł

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Dzi kuj  bardzo. ę ę
Poniewa  nie ma g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ż ł ł

Ustalenia : Opinia Komisji

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomo ci budowli, budynków lub ich cz ci orazś ęś  
gruntów w zwi zku z utworzeniem nowych miejsc pracy, zawartych w druku nr 1642?ą

G osowanie:ł

Komisja  jednog o nie  -  4  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1642ł .
Opinia Nr 71-15/396/91/2005 stanowi za cznik nr 14 do protoko u.łą ł

PUNKT – 6
Opiniowanie projektu uchwa y RMG zmieniaj cej  uchwa  Rady Miastał ą łę  
Gda ska  w  sprawie  zwolnienia  od  podatku  od  nieruchomo ci  budowli,ń ś  
budynków lub ich cz ci oraz gruntów po o onych w obszarach obj tychęś ł ż ę  
specjaln  stref  ekonomiczn  na terenie miasta Gda ska - druk nr 1643ą ą ą ń

Pan Alana Aleksandrowicz - Zast pca Dyrektora Wydzia u Polityki Gospodarczeję ł
Zreferowa  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  druk nr 1643 stanowi  za cznik nr 15 dołą  
protoko u.ł

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Dzi kuj  bardzo. ę ę
Poniewa  nie ma g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ż ł ł

Ustalenia : Opinia Komisji
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Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y Radyń ł  
Miasta Gda ska zmieniaj cej uchwa  Rady Miasta Gda ska w sprawie zwolnienia odń ą łę ń  
podatku od nieruchomo ci budowli, budynków lub ich cz ci oraz gruntów po o onychś ęś ł ż  
w  obszarach  obj tych  specjaln  stref  ekonomiczn  na  terenie  miasta  Gda ska,ę ą ą ą ń  
zawartej w druku nr 1643?

G osowanie:ł

Komisja 4 g osami za, przy 0 g osach przeciwnych i  1 g osie wstrzymuj cym si  - pozytywnieł ł ł ą ę  
zaopiniowa a przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty w druku nr 1643.ł ł
Opinia Nr 71-15/397/92/2005 stanowi za cznik nr 16 do protoko u.łą ł

PUNKT – 7
Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.ę ń
Z mojej strony, nie mam do Pa stwa Radnych adnych spraw. ń ż Zapraszam Pa stwa Radnychń  
na nast pne posiedzenie za tydzie , tj. 25 pa dziernika. 2005 o zwyk ej porze, czyli o godz.ę ń ź ł  
14.00  i g ównym tematem b dzie Wieloletni Program Inwestycyjny Miasta Gda ska.ł ę ń

Czy s  jakie  sprawy ze strony cz onków Komisji?ą ś ł

Nie ma.. Porz dek obrad dzisiejszej Komisji zosta  wyczerpany, zamykam posiedzenie. ą ł

Na tym posiedzenie zosta o zako czone – godz. 16.00.ł ń

Przewodnicz cyą
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej

Kazimierz Koralewski

Protokó  sporz dzi a:ł ą ł

El bieta Wajs- Deyckż
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